استمارة مستخلصات رسائل و اطاريح الماجستير والدكتوراه في جامعة البصرة

الكلية: التربية للعلوم الانسانية الصاحب السعيدي

القسم: الارشاد النفسي والتوجيه التربوي الطعان المشرف: أ. د . مائده مردان محى الطعان

التخصص: الارشاد النفسي والتوجيه التربوي الشهادة: الماجستير

عنوان الرسالة:

تأثير المقابلات التحفيزية في خفض ايذاء الذات لدى طالبات المرجلة المتوسطة

ملخص الرسالة:

يهدف البحث الحالي الى التعرف على تأثير المقابلات التحفيزية في خفض ايذاء الذات لدى طالبات المرحلة المتوسطة، وقامت الباحثة بتبني مقياس ايذاء الذات (كاظم,2010) تكون من (43) فقرة، وبناء برنامج ارشادي بالاعتماد على اسلوب المقابلات التحفيزية وقد طبقت على عينة الكلية (600) وطبقت على (300) طالب و (300) طالبة من مدارس محافظة البصرة لمعرفه مدى شيوع الظاهرة، واظهرت النتائج لصالح الاناث في ممارسة سلوك (ايذاء الذات) وقد تم اختيار عينة بلغ (24) تجريبية وضابطة، وأشارت نتائج البحث الى تأثير أسلوب المقابلات التحفيزية في خفض سلوك إيذاء الذات لدى المجموعة التجريبية مقارنة مع نتائج المجموعة الضابطة لحجب عنها اسلوب البرنامج مما يثبت التأثير الايجابي لأسلوب المقابلات التحفيزية

College: Education for Human Sciences

Name of Student: Zahraa Salih Abdul-Sahib Al-Saiedi

Dept. : Psychological Energy and its Relationship with Satisfaction about Life among University Students

Name of Supervisor: Prof. Dr. Maida Mardan Mohei Al-Ta'an

Certificate: Specialization: Master

Title of Thesis:

The Impact of Motivational Interviews in Reducing Self-Harm among Intermediate Female Students

Abstract of Thesis:

The current research aims to identify the effect of motivational interviews in reducing self-harm among middle school students. The researcher adopted the self-harm scale (Kazem, 2010), which consists of (43) paragraphs, to build and develop an orientation program and guidance based on the method of motivational interviews. The theory was applied to a sample of 600 students from the college, 300 male students and 300 female students. All of them are from Basra governorate schools, to know the extent of the phenomenon. The results showed favoritism in female behavior (self-harm) behavior. A sample of (24) was selected to be experimental and control. Finally, the results of the study showed that the effect of the method of motivational interviews in reducing the self-harm behavior of the experimental group was higher than that of the control group that was excluded from the program method, which proves the positive effect of the method of motivational interviews.